
 

20. november 2018 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

1. Agter Naalakkersuisut – i henhold til anbefalinger fra FN Menneskerettighedsråd - om, at rette 

henvendelse til det danske regering med henblik på, at meddele at Grønland ønsker at raticere 

Minamata- og Aarhus konventionerne? 

 

(Medlem af Inatsisartut Stine Egede, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: 

Vi har alle som verdensborgere ansvar for at sikre minimal forurening i verdenshavene. 

Vi har i de kommende år fohåbninger om, at der etableres miner i Grønland. 

Vi kan allerede idag se og høre at man til stadighed meddeler krav om, at landets befolkning  der til mineral 

udvindingsplaner skal laves oplysningsarbejde samt at sikre befolkningen på en højvidens niveau og med 

rette klageadgang forinden der træffes afgørelser om aktiviteter indenfor mineudvinding.  

Enhver medborger skal være med til træffe beslutninger om ledelse af landet. 

 Aarhuskonvenionen er allerede raticificeret i mange lande. Der er stadig stigende  international bevågenhed 

af Grønland og som følge af dette er tuismen er stadig stigende. Jeg mener at det er blevet vigtigere at landets 

befolkning også bliver mere endnu mere involveret i landets udvikling i takt med stadig flere udviklingstiltag 

bliver igangsat.  

Kviksølvets miljøfarlige virkning er velkendt for alle, det skal her i landet være meget opmærksomme på. 

Derfor er Minamata konventionen er helt på sin plads at få ratificeret her i Grønland. 

Jeg ønsker at få besvaret spørgsmålet indenfor 10 dage. 

 


